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CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL. ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA. 
 
Dia: 13.01.2020 
Lloc: Sala de plens 
Hora: 18h 
 
Ordre del dia: 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

2. Procés de renovació del Consell Escolar Municipal 

3. Escolarització curs 2020-2021 

4. Jornada de presentació de l’informe sobre Abandonament Escolar Prematur 

5. Pla Local d’Educació 

6. Torn obert de paraules 
 
Assistents: 

NOM COGNOM CÀRREC CENTRE 

Mireia  González Sáez  Vice-presidenta Ajuntament SCG 

Bárbara Ferrer Escobar Grup municipal PSC  Ajuntament SCG 

Joan Calzado Pastor Grup municipal PSC  Ajuntament SCG 

Petri Jiménez Grup Municipal PSC Ajuntament SCG 

Carmen Arana Grup Municipal PSC Ajuntament SCG 

Diego Arroyo Bote Grup Municipal PSC Ajuntament SCG 

Salvador  Tovar Funes  Grup municipal Ciutadans  Ajuntament SCG 

Núria Larroya Gordo Grup municipal En Comú Podem Ajuntament SCG 

Samuel Núñez Amela Grup municipal Esquerra Republicana de Catalunya Ajuntament SCG 

Susana  Tena Trullenque  Professorat escoles públiques EI-EP  Escola Sant Just 

Olga  Garrido Medina  Professorat escoles públiques EI-EP  Escola Sagrada Familia 

Sergi  Sánchez Godoy  Professorat escoles públiques EI-EP  Escola Rosselló Pòrcel * 

Yolanda  Gea Martínez  Professorat instituts públics d'educació secundària  Institut La Bastida 

M. Teresa  Molina Aras  Directora escoles públiques EI-EP  Escola Ferran de Sagarra 

Sonia  Bueno Toro  Directora escoles públiques EI-EP  Escola Sagrada Familia 

Andreu Picó Peris Director instituts públics ES  Institut La Bastida 

Enric  Grau  Titular centres privats concertats  Col•legi Singuerlin 

Dani  Ocaña  USTEC - STE's  Escola Jaume Salvatella 

Lorena  Martínez Morales  Federació de Treballadors de l'Ensenyament - UGT 
 Maria Marcos Fernández Federació del Moviment de Renovació Pedagògica  Casal del Mestre 

Mireia Ibáñez Representant de les llars d'infants públiques EBM La Maduixa 

Ana Isabel  Pérez  Pares/mares escoles públiques EI-EP  Escola Serra de Marina 

M.Teresa  Folqué  Directora Escola Municipal de Música Can Roig i Torres 

Glòria  Ortiz  Federació d'AMPA's de SCG Federació d'AMPA's de SCG 

Arnau  Rodellar Martí  CGT Federació d'Ensenyament 
 Angel  Oreja  Cap del Servei d'Educació  Ajuntament SCG 

Alicia  Segura Aliaga  Assessora d’educació, infància, joventut i salut  Ajuntament SCG 

 
En aquesta sessió, en ser la primera del mandat, hi va haver un error en la convocatòria perquè no s’havien clarificat els 
nous nomenaments. Abans d’aquesta reunió s’han realitzat els canvis oportuns, malgrat això volem deixar constància en 
aquesta acta.  
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Desenvolupament de la sessió: 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
La tinenta d’alcaldessa de Drets Socials i Ciutat Educadora, Bárbara Ferrer, inicia la sessió donant la 
benvinguda i s’explica que pels canvis en el govern municipal no s’ha pogut fer arribar l’acta. 
 

2. Procés de renovació del Consell Escolar Municipal 
 
La regidora d’Educació, Infància i Joventut, Mireia González, explica que caldrà fer la renovació dels 
membres del Consell Escolar Municipal però que en aquesta renovació s’està plantejant fer una 
transició del Consell Escolar Municipal al Consell Educatiu Municipal.  
 
Aquest canvi es proposa perquè la regidoria considera necessari generar un espai de participació amb 
capacitat d’anàlisi i consulta. Un espai que ha d’anar més enllà del Consell Escolar Municipal, 
incorporant la participació i la visió del conjunt d’agents que tenen impacte en l’educació de la infància i 
l’adolescència. La principal finalitat del Consell ha de ser anar desplegant l’estratègia educativa del 
municipi, tenint sempre en compte la voluntat de generar més oportunitats  educatives, fent-ho de 
manera que cada vegada hi hagi més equitat educativa, i fent-ho de manera compartida entre el conjunt 
d’agents.  
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3. Escolarització 2020-2021 
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Evolució dels naixements de la ciutat  
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Com veieu en el gràfic s’aprecia una davallada de la població en la pràctica totalitat de barris.  
Des de 2016 cada any hi ha uns 100 naixements menys. 

 
Tenim un 93% de població escolaritzada i el 88% d’aquests es matricula en període oficial. 
 
A la secundària el departament d’educació té previst tenir un nou Institut Escola a la ciutat, el Lluís 
Millet, i desplegar la tercera línia de l’Institut Nou. Aquestes accions ens donen el número de places 
necessàries per cobrir les vacants de 1r d’ESO però és necessari continuar negociant per tenir places a 
la resta de cursos. 
 
En la Taula Mixat que té l’Ajuntament amb el departament es volen portar els temes següents: 
• Revisar les vacants per a la matrícula viva al llarg del curs escolar 
• Incrementar recursos específics: aula d’acollida i SIEI 
• Increment de places per a la UEC 

• Pendent una reunió de planificació de l’educació postobligatòria a la ciutat  
 
Feta l’explicació s’obre un torn de paraules: 
 

 Javier Teruelo. Exposa la seva opinió sobre l’obertura d’Instituts escola, considera que abans 
d’obrir-ne més caldria tenir assegurats els recursos pels que hi ha ara. 
 

 Dani Ocaña. Els preocupa molt el tancament d’un P3 a la ciutat no només per l’escola afectada 
sinó també per les conseqüències que això comporta també a la resta de la ciutat. 
 

 Núria Larroya. Demana perquè s’ha escollit el Lluís Millet.  
Resposta Ajuntament: L’elecció ha estat a petició del centre i per la valoració que s’ha fet del 
projecte educatiu. 
 

 Imma Felipe. Demana pel pressupost per edificar l’Institut Nou. 

2015 2016 2017 2018
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Evolució dels naixements 2015-2018 
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Resposta Ajuntament: Les expropiacions que s’havien de portar a terme ja estan encaminades. La 
resta de solars ja són tots d’administracions públiques, malgrat no són tots de l’Ajuntament, ara cal 
fer les cessions corresponents. Només resta pendent una petita part del terreny que no s’ha trobat 
propietari, ara cal que el Ministeri se’l quedi en propietat, faci la cessió a l’Ajuntament i aquest al 
departament. Un cop el departament tingui totes les cessions fetes es procedirà a la construcció. 
 

 Dani Ocaña. Demana per la situació de l’Escola Santa Coloma. 
Resposta Ajuntament: Ja fa un any i mig que el solar està cedit al departament. Ara cal que el posin 
en la llista de construccions previstes. 

 
4. Jornada de presentació de l’informe sobre Abandonament Escolar Prematur 

 
La regidora d’educació, infància i joventut fa un breu resum del que és l’Abandonament Escolar 
Prematur i dona algunes dades de la situació que ens presenta l’estudi realitzat i que es presentarà a la 
Jornada per l’equip d’investigació. 
 
Convida a tothom a assistir-hi i a participar en les sessions posteriors per a l’elaboració de l’Estratègia 
local conjunta contra l’Abandonament Escolar Prematur. 
 

Programa de la jornada. Biblioteca Singuerlín, 24 de gener de 2020 

10:00 10:10 Presentació institucional a càrrec de l’Alcaldessa, Sra Núria Parlon 

10:10 11:30 

Ponències marc:  
Xavier Bonal: Política educativa per a l'alumnat socialment desafavorit. 
Aina Tarabini: Orientació educativa i desigualtats socials 
Torn obert de paraula  

11:30 12:00 Pausa cafè  

12:00 12:45 
Presentació de l’informe local a càrrec de Marta Curran, Andreu Termes i 

Alba Castejón, grup d’investigació del Grup de Recerca en Educació, 

Globalització i Polítiques Socials 
Torn obert de paraula 

12:45 13:00  Cap a l’estratègia local contra l’abandonament escolar prematur: 

presentació del pla de treball.  
13:00 13:15 Cloenda de la jornada 

 
5. Pla Local d’Educació 

 
El Pla Local d’educació resta pendent de l’aprovació, es fa elaborar una diagnosi, en col·laboració amb 
la Diputació de Barcelona. Una diagnosi participada que va ser contrastada amb tota la comunitat 
educativa que havia participat en el procés. Un cop aprovat aquest document de diagnosi es van 
elaborar els eixos estratègics i les propostes d’acció. Aquest últim document és el que resta pendent 
d’aprovació.  
 
La regidoria proposa, abans de portar el document a aprovació, poder fer una sessió participada per 
valorar les línies dibuixades i actualitzar, si escau, alguna de les accions. 
 
La Núria Larroya demana poder disposar el document abans de la sessió participada. 
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6. Torn obert de paraules 

 
La Núria Larroya informa al CEM que en breu hi haurà les sessions territorials del Congrés d’Educació 
Pública, que es realitzarà un debat sobre formació i equitat. Convida a tothom a participar-hi. 
 
La Maria Marcos, presidenta del Casal del Mestre, informa que aquest any se celebren els 40 anys del 
Casal del Mestre. 
 
La Glòria Ortiz, de FAMPAs, demana intensificar les reunions amb l’Ajuntament i la defensora. Porta 
una carta amb les demandes concretes d’escoles i les generals de ciutat per compartir-la amb el CEM. 
 

Donat que hi ha diverses demandes que ja han estat resoltes la regidora d’educació proposa 
actualitzar la informació i compartir-lo. 
 
La Glòria reclama poder compartir-ho amb tothom perquè volen que tots els membres del CEM 
tinguin també la mirada de les famílies. 

 


